

Bestyrelsesreferat 15/12/22:

Til stede: Christina, Mette, Nadia, Karina, Nikoline, Sebastian, Annette og Cindy (kom senere)
Afbud fra: Mathilde og Hjarne

1. Evaluering af events

Det var en succes med mange fremmødte i alle byer.

Vi fik skabt en samlet front. Med et fælles udgangspunkt fra bestyrelsen, hvor hver enkelt også kunne fortælle sin egen historie.

Det var godt at nogle gik rundt i byen og andre blev på en fast plads.

Det var også godt med en buddy der kunne snakke, når man selv har svært ved det.

Vi ønsker at gentage events.

Fremad rettet skal vi være opmærksomme på udgifterne og hvordan de kan dækkes.

Vi kan eventuelt søge fonde til dækning af disse udgifter.

2. Mathilde og jeg skal til møde til januar 2023 på Christiansborg

Emner vi ønsker drøftet på mødet:

Strammere krav til hunde på offentlige steder

Ens og strammere krav til servicehunde, veste, IDkort og certificering (ADI lignende krav)

Forventninger og krav til servicehundetrænere

Servicehund skal være en beskyttet titel

Brugere skal undervises i at være servicehundebrugere

Servicehunde i ejertræning skal have en træningsvest og et træningsIDkort

Kommunerne skal oplyses at der findes andre udbydere end Servicehundeforeningen

3. Vi har fået en henvendelse fra Københavns kommunen om vi ønsker, at hjælpe dem med at læse deres flyer igennem og komme med eventuelle input

Vi ønsker at lave en flyer selv. For det skal være ens i alle kommuner.

Vi ønsker at lave en flyer til kommuner og til brugere.

Hjemmeside: Hvordan man søger, hvad man skal være opmærksom på osv.

4. Skal der nedsættes en international/national rejse arbejdsgruppe?

(Oplæg og tanker fra Hjarne og til drøftelse)

Rykkes til næste møde, da Hjarne ikke kunne deltage.

5. Skal vi arbejde på at få en shop op at stå, hvor der kan købes trøjer, bukser osv.?

Dette ønsker vi at arbejde videre med.

6. Jeg har fået en henvendelse fra en udbyder, som gerne vil bakke op om vores farve til deres nye veste.

Vi ønsker at starte med blot at få alle udbydere over på den blå farve og senere ens vest.

7. Status fra udvalgsgrupper

Status fra rettighedsudvalget udarbejdet af Mathilde:

"Oplæg rettighedsudvalg:

Vi holdt møde d. 2/12, efter længere tids pause, hvilket vi blev enige om ikke var idealt. Derfor blev vi enige om at vi skal forsøge, så vidt muligt, at holde møderne oftere.

Til mødet, lavede vi en 2023 plan. I denne plan aftale vi, at vi ville forsøge at lave konkrete ændringer. Disse planer lyder:

- Vi vil forsøge at lave et udkast til en lovgivning*
- Vi vil arbejde på en definition af hvad en SH er.*
- Vi vil arbejde på at lave et register over SH-brugere.*
- Vi vil arbejde på at få foreningerne med på en ensartet vest + at alle foreningerne har ldkort.*
- Vi vil forsøge at arbejde med kommunerne.*

o Her menes at vi vil forsøge at få kommunerne til at opsøge os med spørgsmål og ikke den enkle udbyder.

- Vi vil forsøge at lave en række krav til hvad en SH skal kunne (ADI), samt krav til en brugeren.

Vi regner med at de overnævnte emner kommer til at tage noget tid, og at nogle af tingene ikke vil blive færdiggjort i år. (f.eks. tænker vi at vi ikke når at få lavet en lovændring)."

Informationsudvalget har ikke afholdt møde siden sidst.

Det aftales at Christina går ind i informationsudvalget også.

8. Hvad skal vi sætte af fokus det næste stykke tid?

Flere medlemmer

Komme mere ud i medierne

Nikoline og Sebastian bliver administratorer på Instagram

Dækning af dyrlægeudgifter til servicehundebrugere ligesom flere førerhundebrugere får

9. Hvad er status med Fødevarestyrelsen?

(Oplæg fra Mathilde og til drøftelse)

Rykkes til næste møde, da Mathilde ikke kunne deltage.

10. Eventuelt

Skal vi have hundemadspartnere?

Drøftet forskellige mærker